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PROTOKÓŁ nr XXVI/2012  
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytej w dniu 26 września 2012 r. w godz. 1000 - 1400  

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 
 

 
Obradom przewodniczył: 
Andrzej P. Chuchnowski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 

Na 22 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
22 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  
 

Na sali obrad obecnych było ok. 100 osób.  
 

Radni obecni: 
1. Andrzej P. Chuchnowski, 
2. Zbigniew R. De-Mezer,  
3. Grzegorz Gorlo, 
4. Dorota A. Jabłońska,  
5. Adam Kacprzyk,  
6. Józef D. Kimera,  
7. Zdzisław Koncewicz,  
8. Stanisław Kulikowski, 
9. Włodzimierz Marczewski, 

10. Adam Ołowniuk,  
11. Krzysztof Ołowniuk,  
12. Leszek Perkowski, 
13. Zdzisław Przełomiec,  
14. Anna Ruszewska,  
15. Agnieszka D. Rzatkowska,  
16. Stanisław Sieczkowski,  
17. Jadwiga M. Szczypiń,  
18. Sławomir J. Szeszko, 
19. BoŜena Topczyłko,  
20. Krzysztof  Tumialis,  
21. Andrzej Turowski,  
22. Tadeusz F. Zamaro  
  
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 

W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta, Skarbnik, naczelnicy niektórych wydziałów 
Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straŜy, prezesi i dyrektorzy niektórych 
jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy. Gościem honorowym 
była złota medalistka Paraolimpiady w Londynie Joanna Mendak, która przybyła  
wraz z rodzicami oraz trenerem panem Edwardem Decem. Przewodniczący Rady Miejskiej  
i Prezydent Miasta złoŜyli gościom gratulacje oraz wręczyli pływaczce oraz trenerowi 
nagrody  ustanowione uchwałą Rady Miejskiej.  
 
Listy obecności stanowią kolejno załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 
Otwarcie obrad. 
 

Andrzej P. Chuchnowski otwierając XXVI obrady Rady Miejskiej powitał Czesława 
Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Zastępców Prezydenta – Marka Buczyńskiego  
i Łukasza Kurzynę, Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta i Adama Karczewskiego – 
Sekretarza Miasta oraz wszystkich obecnych na sesji.  
 

Ad pkt. 2  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ porządek radni otrzymali wraz  
z zawiadomieniem o zwołaniu sesji oraz przekazał do wiadomości, iŜ na wniosek Prezydenta 
Miasta zdejmuje z porządku obrad punkt 16 tj. podjęcie uchwały w sprawie podziału Miasta 
Suwałki na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych 
w kaŜdym okręgu wyborczym. W związku z powyŜszym pozostałe punkty otrzymały kolejną 
numerację. 

Ponadto poinformował, iŜ na prośbę Zastępcy Prezydenta Łukasza Kurzyny temat 
przewidziany w Planie pracy Rady Miejskiej na wrzesień dotyczący projektu uchwały  
w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków będzie przedmiotem pracy Rady Miejskiej w terminie późniejszym.  

 Zwrócił się z zapytaniem, czy radni mają uwagi lub wnioski do porządku obrad. Radni 
nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego został przyjęty następujący porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołów nr XXIV/2012 i XXV/2012 obrad Rady Miejskiej  
w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od dnia 29 sierpnia 2012 r.  

5. Przyjęcie Informacji z wykonania budŜetu miasta za I półrocze 2012 r.  

6. Rozpatrzenie uchwały o wstąpieniu kandydata z tej samej listy, w miejsce radnego, 
którego mandat wygasł.  

7. Ślubowanie radnej.  

8. Rozpatrzenie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Suwałkach.  

9. Rozpatrzenie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania stałych komisji 
Rady Miejskiej w Suwałkach.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia terminów 
przyjmowania obywateli przez Radę Miejską w Suwałkach 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie miasta Suwałk.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowywania tych odpadów w zamian za uiszczoną  
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniego planu rozwoju  
i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa 
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Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością  
na lata 2010 – 2014.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia strefy 
płatnego parkowania oraz wysokości stawek opłat za parkowanie pojazdów 
samochodowych na drogach publicznych w strefie i sposobu ich pobierania.  

15. Interpelacje i zapytania radnych.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy („Ulica 
Innowacyjna”).  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia  
i zasad przyznawania stypendium Miasta Suwałki dla osób zajmujących się 
twórczością artystyczną, tworzeniem, upowszechnianiem kultury oraz opieką nad 
zabytkami oraz ich wysokości.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie akcji Agencji 
Rozwoju Regionalnego „ARES” S.A. w Suwałkach.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 r.  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2012 – 2025.  

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Szymona J. Sz.  
na działalność dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach.  

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Dariusza G.  
na działalność dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach.  

24. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

25. Wnioski i oświadczenia radnych.  

26. Zamknięcie obrad.  
 

Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołów nr XXIV/2012 i XXV/2012 obrad Rady Miejskiej  
w Suwałkach.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu Miasta 
Suwałk protokoły nr XXIV/2012 i XXV/2012 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach XXIV  
i XXV obrad zostały sporządzone i wyłoŜony do wglądu radnym w siedzibie Biura Rady 
Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołów nie później  
niŜ w dniu poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie protokołów, czyli  
w dniu 25 września 2012 r. W wymienionym terminie do treści protokołów radni nie zgłosili 
poprawek i uzupełnień, wobec czego protokoły nr XXIV/2012 i XXV/2012 obrad Rady 
Miejskiej w Suwałkach zostały przyjęte. 
 

Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od dnia 29 sierpnia 2012roku  
– załącznik nr 6 do protokołu.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o pracy Prezydenta Miasta 
Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 29 sierpnia 2012 r. została przyjęta.  
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Ad pkt. 5  
Przyjęcie Informacji z wykonania budŜetu miasta za I półrocze 2012 r.  
– załącznik nr 7 do protokołu.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe Informację z wykonania budŜetu miasta 
za I półrocze 2012 r. Prezydent Miasta Suwałk przedłoŜył w ustawowym terminie,  
tj. do 31 sierpnia br. Skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej uchwałą  
nr RIO.V.00320–30/12 z dnia 17 września 2012 roku zaopiniował pozytywnie przedłoŜoną 
przez Prezydenta Miasta Suwałk Informację… – bez uwag – załącznik nr 8 do protokołu.  

Przekazał do wiadomości, iŜ wykonanie budŜetu miasta Suwałki za I półrocze 2012 
roku było przedmiotem kontroli Komisji Rewizyjnej. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady 
w Suwałkach z wyników kontroli wykonania budŜetu miasta Suwałki za I półrocze 2012 roku 
otrzymali radni w materiałach sesyjnych – załącznik nr 9 do protokołu.  

Ponadto poinformował, iŜ wykonanie budŜetu miasta Suwałki za I półrocze 2012 roku 
było przedmiotem obrad i dyskusji Komisji Finansowo – BudŜetowej w dniu 20 września br. 
Członkowie komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału.  

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja z wykonania budŜetu miasta  
za I półrocze 2012 r. została przyjęta.  
 

Ad pkt. 6  
Rozpatrzenie projektu uchwały o wstąpieniu kandydata z tej samej listy, w miejsce 
radnego, którego mandat wygasł.  

Andrzej P. Chuchnowski przypominał, iŜ uchwałą nr XXIV/263/2012 Rada Miejska 
w dniu 29 sierpnia 2012 r. stwierdziła wygaśnięcie mandatu radnego Pana Krzysztofa 
Tumialisa w okręgu wyborczym nr 1 z listy nr 4 Komitet Wyborczy Platforma Obywatelska 
RP wskutek pisemnej informacji radnego, iŜ przedsiębiorstwo, którym zarządza od 1 lipca 
2012 r. prowadzi działalność gospodarczą na majątku gminy.  

 Zgodnie z art. 194 ust. 1 ustawy z dnia 16 lipca 1998 r. – Ordynacja wyborcza do rad 
gmin, rad powiatów i sejmików województw, rada po stwierdzeniu wygaśnięcia mandatu 
radnego, podejmuje na następnej sesji uchwałę o wstąpieniu na jego miejsce kandydata z tej 
samej listy, który w wyborach uzyskał kolejno największą liczbę głosów, a nie utracił prawa 
wybieralności. 

 Kandydatką z tej samej listy, która w wyborach uzyskała kolejno największą liczbę 
głosów, a nie utraciła prawa wybieralności jest Agnieszka Barszczewska.  

 Pani Agnieszka Barszczewska oświadczyła pisemnie, Ŝe wyraŜa zgodę na objęcie 
mandatu radnej Rady Miejskiej w Suwałkach i nie utraciła prawa wybieralności.   

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  22 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się     –    0.   
 
Jednogłośnie została podjęta: 

UCHWAŁA nr XXVI/265/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 września 2012 r. 
o wstąpieniu kandydata z tej samej listy, w miejsce radnego, którego mandat wygasł  
− załącznik nr 10 do protokołu.  
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Ad pkt. 7  
Ślubowanie radnego.  

 

Andrzej Chuchnowski przedstawił, iŜ zgodnie z przepisem art. 23 a ustawy z dnia  
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym radny przed przystąpieniem do wykonania mandatu 
składa ślubowanie, które odbywa się w ten sposób, Ŝe po odczytaniu roty radny powstaje  
i wypowiada słowo „ Ślubuję”.  Ślubowanie moŜe być złoŜone z dodaniem zdania  
„Tak mi dopomóŜ Bóg”. Odmowa złoŜenia ślubowania oznacza zrzeczenie się z mandatu.  

Następnie Przewodniczący Rady odczytał rotę:  

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 
radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 
mieszkańców”. 

Pani Agnieszka Barszczewska złoŜyła ślubowanie, wypowiadając słowa: „ Ślubuję. 
Tak mi dopomóŜ Bóg”. 

Andrzej Chuchnowski pogratulował radnej objęcia mandatu i stwierdził,  
Ŝe na 23 radnych ustawowego składu rady w obradach bierze udział 23 radnych.  
 

Ad pkt. 8  
Rozpatrzenie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Suwałkach. 
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ w związku ze zmianami w składzie 
osobowym Rady Miejskiej koniecznym jest dokonanie zmian w składach komisji rady.  

Stosownie do przepisu art. 18a ust.1 i 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.) do właściwości rady naleŜy 
powołanie komisji rewizyjnej. 

 W miejsce Krzysztofa Tumialisa, byłego członka Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
w Suwałkach zaproponował wstąpienie radnej Agnieszki Barszczewskiej. 
Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  23 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się     –    0.   
 
Jednogłośnie została podjęta: 

UCHWAŁA nr XXVI/266/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 września 2012 r. 
w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach  
− załącznik nr 11 do protokołu.  
 

Ad pkt. 9  
Rozpatrzenie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania stałych komisji Rady 
Miejskiej w Suwałkach.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ stosownie do przepisu art. 21 ust. 1 ustawy 
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. 
zm.) do właściwości rady naleŜy ustalanie składów osobowych stałych komisji. 

 W miejsce Krzysztofa Tumialisa, byłego członka Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach zaproponował  wstąpienie radnej Agnieszki 
Barszczewskiej.  
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Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  23 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się     –    0.   
 
Jednogłośnie została podjęta: 

UCHWAŁA nr XXVI/267/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 września 2012 r. 
w sprawie powołania stałych komisji Rady Miejskiej w Suwałkach  
− załącznik nr 12 do protokołu.  
 

Ad pkt. 10  
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia terminów 
przyjmowania obywateli przez Radę Miejską w Suwałkach. 
 

Andrzej Chuchnowski – poinformował, Ŝe w związku z art. 253 § 1 ustawy z dnia  
14 czerwca 1960 r. – Kodeks postępowania administracyjnego organy samorządu 
terytorialnego obowiązane są przyjmować obywateli w sprawach skarg i wniosków  
w ustalonych przez siebie dniach i godzinach.  

Po wygaśnięciu mandatu radnego Krzysztofa Tumialisa w jego miejsce wstąpiła pani 
Agnieszka Barszczewska. 

Ze względu na powyŜsze naleŜało dokonać odpowiednio zmian w uchwale w sprawie 
ustalenia terminów przyjmowania obywateli przez Radę Miejską w Suwałkach. 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  23 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się     –    0.   
 
Jednogłośnie została podjęta: 

UCHWAŁA nr XXVI/268/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 września 2012 r. 
w sprawie ustalenia terminów przyjmowania obywateli przez Radę Miejską  
w Suwałkach  
− załącznik nr 13 do protokołu.  
 
Ad pkt. 11  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie miasta Suwałk. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawką  
– załącznik nr 14 do protokołu. 
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 15 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 16 do protokołu. 
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Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 17 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  23 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVI/269/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 września 2012 r. 
w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 
Suwałk  
– załącznik nr 18 do protokołu.  
 
Ad pkt. 12  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  
i zagospodarowywania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 19 do protokołu. 
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 20 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 21 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 22 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  23 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVI/270/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 września 2012 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  
i zagospodarowywania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
– załącznik nr 23 do protokołu.  
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Ad pkt. 13  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniego planu rozwoju  
i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością  
na lata 2010 – 2014.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 24 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 25 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 26 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  23 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVI/271/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 września 2012 r. 
w sprawie zmiany Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urz ądzeń wodociągowych 
i urządzeń kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach 
Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością na lata 2010 – 2014  
– załącznik nr 27 do protokołu.  
 
Ad pkt. 14  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia strefy 
płatnego parkowania oraz wysokości stawek opłat za parkowanie pojazdów 
samochodowych na drogach publicznych w strefie i sposobu ich pobierania. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 28 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 29 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 30 do protokołu.  
 

Grzegorz Gorlo w imieniu Klubu Radnych „Prawi i Sprawiedliwość” oznajmił, iŜ Klub  
był i jest przeciwko tworzeniu stref płatnego parkowania w Suwałkach poniewaŜ jest to 
działanie przeciwko mieszkańcom oraz drobnemu handlowi w mieście.  Jednak w związku  
z tym, Ŝe uchwała dotyczy obniŜenia opłat, Klub będzie głosował za podjęciem uchwały.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  21 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    1 radny.   
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Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVI/272/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 września 2012 r. 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania  
oraz wysokości stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach 
publicznych w strefie i sposobu ich pobierania  

– załącznik nr 31 do protokołu.  
 
Ad pkt. 15 
Interpelacje i zapytania radnych. 

Zdzisław Przełomiec zapytał, czy prawdą jest, Ŝe budowa obwodnicy Suwałk  
jest zagroŜona?  Podczas wizyty wojewody w Augustowie w dni 17 września nie było mowy 
o budowie obwodnicy Suwałk. Zapytał czy prawdą jest, Ŝe jesteśmy na liście rezerwowej  
i czy prawdą jest, Ŝe prowadzone badania natęŜenia hałasu, uciąŜliwość komunikacyjna 
spowodowana ilością przejeŜdŜających pojazdów  są wykonywane w dni wolne od pracy 
bądź popołudniami, po to aby wskaźnik był niŜszy. Sugerował aby podjąć radykalne 
przedsięwzięcia, które zwrócą uwagę władz państwa na priorytety działań w zakresie budowy 
obwodnic. Proponował blokadę rogatek miasta, zbiórkę podpisów mieszkańców regionu  
oraz zintensyfikowanie kontaktów z przedstawicielami politycznymi i parlamentarnymi. 
Zwrócił uwagę na rolę mediów, które powinny pokazać jak w rzeczywistości wygląda 
sytuacja na drodze krajowej nr 8.  

Stanisław Sieczkowski zwrócił się w imieniu kupców handlujących przy ul. Sejneńskiej  
z wnioskiem o umoŜliwienie półgodzinnego bezpłatnego parkowania na parkingu  
przy bazarze. 

Anna Ruszewska:  

1. Zapytała czy planuje się utworzenie świetlicy środowiskowej w rejonie ulic Witosa, 
Antoniewicza i Reja. W tym rejonie brak jest świetlic, które prowadziłyby zajęcia  
z dziećmi i młodzieŜą o charakterze terapeutycznym. Na ulicy Witosa 4a znajduje się 
lokal, który moŜe być adaptowany na ten cel. Zwróciła uwagę, Ŝe zasadnym jest 
rozmawiać o tym w okresie planowania budŜetu na rok 2013. 

2. Postulowała  równieŜ o ustawienie stojaków przeznaczonych do parkowania rowerów. 

3. Podniosła sprawę nieporządku na cmentarzu, a konkretnie podmywanych przez wodę 
opadową grobów.(pozostawiła dokumentacje fotograficzną)  

Włodzimierz Marczewski: 

1. Zapytał, czy utworzona została zapowiadana wcześniej grupa energetyczna? JeŜeli 
tak, to czy są juŜ efekty jej pracy i oszczędności wynikające z inicjatywy powołania 
tej grupy.  

2. Zapytał o konkurs na kolektory słoneczne, który został rozpisany przez Urząd 
Marszałkowski, w którym wzięło udział nasze miasto. Zapytał o realizację tego 
zadania na terenie miasta. 

Grzegorz Gorlo wyraził niezadowolenie z odpowiedzi na interpelacje zadane na ostatniej 
sesji, a dotyczące m.in. kontroli dotacji udzielanych w sporcie. Stwierdził, Ŝe prosił  
o przedstawienie rozliczenia dotacji, a nie kontroli, równieŜ o moŜliwość wglądu  
do dokumentów. Druga sprawa dotyczyła Parku Naukowo – Technologicznego Polska – 
Wschód Sp. z o. o. i niemoŜliwości przeprowadzenia tam kontroli bezpośredniej. Stwierdził, 
Ŝe prosił prezydenta o podjęcie kontroli pośredniej. Otrzymał odpowiedź od prezesa Parku – 
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organu wykonawczego, a nie od Prezesa Rady Nadzorczej. Pytanie radnego dotyczyło 
zamówienia publicznego  na konkretne działanie i odpowiedzi od Rady Nadzorczej.  

Sławomir Szeszko: 

1. Zapytał, czy jest moŜliwość zakupu kilku defibrylatorów i umieszczenie  
ich w miejscach duŜych skupisk ludzkich.  

2. Druga sprawa dotyczyła fetoru unoszącego się nad miastem. Co naleŜy zrobić  
aby taka sytuacja nie powtórzyła się. 

Józef Kimera w imieniu kupców zapytał o opłatę abonamentową wnoszoną przez 
uŜytkowników parkingu przy bazarze, która jest czterokrotnie wyŜsza niŜ przykładowo  
na ul. Kościuszki. 

Ad pkt. 16  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy („Ulica Innowacyjna”) .  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 32 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 33do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  22 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVI/273/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 września 2012 r. 
w sprawie nadania nazwy ulicy  
– załącznik nr 34 do protokołu.  
 

Ad pkt. 17  
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia  
i zasad przyznawania stypendium Miasta Suwałki dla osób zajmujących się twórczością 
artystyczną, tworzeniem, upowszechnianiem kultury oraz opieką nad zabytkami  
oraz ich wysokości.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 35 do protokołu. 
 

Stanisław Kulikowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  
– załącznik nr 36 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 37 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  22 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    0.   
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Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVI/274/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 września 2012 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie ustanowienia i zasad przyznawania stypendium Miasta 
Suwałki dla osób zajmujących się twórczością artystyczną, tworzeniem, 
upowszechnianiem kultury oraz opieką nad zabytkami oraz ich wysokości  
– załącznik nr 38 do protokołu.  
 

Ad pkt. 18  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie akcji Agencji 
Rozwoju Regionalnego „ARES” S.A. w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 39 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 40 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 41 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  22 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVI/275/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 września 2012 r. 
w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie akcji Agencji Rozwoju Regionalnego „ARES” 
S.A. w Suwałkach  
– załącznik nr 42 do protokołu.  
 

Ad pkt. 19  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 43 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 44 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  22 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVI/276/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 września 2012 r. 
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zmieniająca uchwałę w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych  
– załącznik nr 45 do protokołu.  
 
Ad pkt. 20  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 rok. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami  
– załącznik nr 46 i 46A do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej   
– załącznik nr 47 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 20 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVI/277/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 września 2012 r. 
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 rok 
– załącznik nr 48 do protokołu.  
 

Ad pkt. 21  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2012–2025. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami 
– załącznik nr 49 i 49A do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 50 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 23 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVI/278/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 września 2012 r. 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2012-2025 
– załącznik nr 51 do protokołu.  
 

Ad pkt. 21  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Szymona J. Sz.  
na działalność dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach.  
 

Zbigniew R. De-Mezer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
– załącznik nr 52 do protokołu.  
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Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  22 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXVI/279/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 września 2012 r. 
w sprawie rozpatrzenia skargi Szymona J. Sz. na działalność dyrektora Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach  
– załącznik nr 53 do protokołu.  
 

Ad pkt. 21   
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Dariusza G. na działalność dyrektora 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach.  
 

Zbigniew R. De-Mezer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
– załącznik nr 54 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  21 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    1 radny.   
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXVI/280/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 września 2012 r. 
w sprawie Dariusza G. na działalność dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Suwałkach  
– załącznik nr 55 do protokołu.  
 

Ad pkt. 23  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi:  
Zdzisławowi Przełomcowi – w kwestii budowy obwodnicy poinformował, Ŝe sytuacja  
jest niepokojąca. Przygotowania do budowy obwodnicy realizowane przez Generalną 
Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad idą zgodnie z planem. Z harmonogramu wynika,  
Ŝe pozwolenie na budowę winno być wydane w pierwszym kwartale 2014 r. Na pozór 
wygląda, Ŝe wszystko jest w porządku, ale niestety nie jest. W związku z informacją,  
Ŝe trwają prace nad nowym Programem Budowy Dróg Krajowych i Autostrad na lata  
2014 – 2020, Prezydent zwrócił się z prośbą do ministerstwa resortu i parlamentarzystów  
o wsparcie naszego wniosku o budowę obwodnicy. Niestety w większości nie podjęto 
Ŝadnych działań. Minister Transportu, Budownictwa i Gospodarki Morskiej poinformował,  
Ŝe obwodnica jest, w znanym nam, stadium przygotowawczym, ale podanie terminu realizacji 
obarczone byłoby duŜym błędem. Podano równieŜ, Ŝe realizacja budowy naszego odcinka 
drogi ekspresowej s- 61 wymaga m.in. pełnego zabezpieczenia środków finansowych 
będących w puli środków europejskich na realizację inwestycji drogowych w kraju. Polska 
jest przewidziana do udziału w podziale tych środków, w puli ok. 10mld euro będących  
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do dyspozycji komisji europejskiej. Podział tych środków odbywać się będzie poprzez 
procedury konkursowe. Aby przystąpić do konkursu naleŜy być w pełni przygotowanym  
do realizacji całej s- 61, a na dzień dzisiejszy niestety są duŜe braki w dokumentacji. 
Realizacja naszego odcinka w ramach tych zamierzeń jest mało realna. W piśmie 
otrzymanym z ministerstwa nie ma wzmianki o budowie naszej obwodnicy. Jest to bardzo 
niepokojące. Z doniesień prasowych wynika, Ŝe w Krajowym Programie Budowy Dróg  
i Autostrad  do roku 2020 nie ma nic na temat budowy obwodnicy Suwałk. Jesteśmy wpisani 
na listę rezerwową. Prezydent podkreślił wagę wpisania budowy naszej obwodnicy  
do programu realizacji inwestycji drogowych do roku 2020. Zwrócił się do radnych  
i mieszkańców z apelem o wsparcie działań radykalnych tj. blokady miasta, poniewaŜ 
niedostrzegana jest tragiczna sytuacja na tak waŜnym międzynarodowym odcinku drogi. 

Stanisławowi Sieczkowskiemu w sprawie inicjatywy obywatelskiej bezpłatnych pierwszych 
30 minut na bazarowym parkingu poinformował, Ŝe inwestycja powstała, aby załatwić dwie 
sprawy. Po pierwsze uporządkowanie parkingu, po drugie zwiększenie na nim rotacji. 
Oznajmił, Ŝe będzie przychylny inicjatywie handlowców pod warunkiem, Ŝe pomoŜe  
to w uzyskaniu większej płynności ruchu na parkingu. Tłumaczył równieŜ, Ŝe spółka 
zainwestowała w przebudowę ponad 800 tys. zł. Spółka funkcjonuje dzięki handlowcom,  
ale jest to majątek całego miasta i nie moŜna rozdawać wszystkiego za darmo. Miasto nie ma 
intencji ograniczania handlu na bazarze. Dopóki jest zapotrzebowanie na taki rodzaj handlu, 
powinien on tam być. Kwestie odpłatności są zadaniem władz spółki, a nie rady miejskiej  
czy teŜ prezydenta. Potrzebna jest debata miedzy władzami spółki a kupcami, w celu 
wypracowania optymalnego rozwiązania.  

Annie Ruszewskiej: 
1. W sprawie zorganizowania świetlicy środowiskowej w lokalu przy ulicy Witosa 4a 

poinformował, iŜ budynek ten jest w dyspozycji Biblioteki Publicznej, która planuje 
utworzyć w tym miejscu centrum multimedialne. JeŜeli ten pomysł nie uzyska 
dofinansowania w miejskim konkursie, który zostanie rozstrzygnięty pod koniec roku, 
moŜna rozwaŜyć utworzenie tam świetlicy.  

2. W sprawie zwiększenia liczby stojaków rowerowych poinformował, iŜ Zarząd Dróg  
i Zieleni otrzymał polecenie, aby ustawić stojaki rowerowe w miejscach publicznych 
na terenie miasta. Został juŜ ogłoszony przetarg na dostawę pięćdziesięciu stojaków. 
Takie dyspozycje zostały skierowane równieŜ do kierowników innych jednostek,  
aby zadbali o stojaki na terenach przez nich administrowanych.   

Włodzimierzowi Marczewskiemu:  
1. W kwestii powołania grupy energetycznej poinformował, Ŝe zawiązała się grupa 

czterdziestu miejskich jednostek, która zaczęła prowadzić wspólne rozliczenia opłat  
za energię. Przetarg na dostawę energii wygrała  Polska Grupa Energetyczna S.A. 
Dzięki wspólnemu zamówieniu i zoptymalizowaniu taryf dystrybucyjnych,  
jak równieŜ mocy zamówionej, wyliczono w sumie około 340 tysięcy złotych 
oszczędności skalkulowanych do końca 2013 roku.  

2. W sprawie moŜliwości dofinansowania kolektorów słonecznych w obiektach 
uŜyteczności publicznej i domach jednorodzinnych suwalczan poinformował,  
iŜ jest konstruowany wniosek w tej sprawie do Urzędu Marszałkowskiego.  
Z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego moŜliwe będzie 
pokrycie nawet 85% całkowitego kosztu inwestycji. Miasto rozwaŜa umieszczenie 
kolektorów na pływalni Zespołu Szkół Nr 10 w Suwałkach oraz umoŜliwienie takiej 
inwestycji  właścicielom budynków mieszkalnych. Wysokość wkładu własnego 
właściciela domku jednorodzinnego to koszt około 3 – 4 tysiące złotych.  Oferta 
będzie skierowana do stu rodzin. Jednym z kryteriów będzie brak moŜliwości 
podłączenia do miejskiej sieci ciepłowniczej. Pierwszeństwo w przyznawaniu 
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dofinansowania mieć będą rodziny wielodzietne. Gdyby zgłoszeń było więcej  
niŜ środków, o wyborze beneficjentów zadecyduje losowanie.  

Grzegorzowi Gorlo w sprawie niezadowolenia z odpowiedzi na interpelacje zadane  
na ostatniej sesji dotyczące m.in. kontroli dotacji udzielanych w sporcie oraz sprawy Parku 
Naukowo – Technologicznego Polska – Wschód Sp. z o. o. odczytał fragment protokołu  
z ostatniej sesji. Poformował równieŜ, iŜ udzielone na piśmie odpowiedzi wyczerpują zadane 
przez radnego pytania na poprzedniej sesji.  
Sławomirowi Szeszko w sprawie defibrylatorów poinformował, Ŝe urządzenia takie są  
w Urzędzie Miejskim, StraŜy Miejskiej, StraŜy PoŜarnej, Wojewódzkim Ośrodku Ruchu 
Drogowego, Ośrodku Sportu i Rekreacji, Aquaparku i oczywiście w Pogotowiu 
Ratunkowym. Być moŜe są równieŜ w przychodniach. Oznajmił, Ŝe jeŜeli słuŜby medyczne 
uznają za zasadne umieszczenie ich takŜe w innych miejscach, taka moŜliwość zostanie 
rozwaŜona. Zaapelował do zarządców hipermarketów, aby równieŜ zakupili takie urządzenia.  

Marek Giedroj ć Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej odpowiedział: 

Annie Ruszewskiej w sprawie nieporządku na cmentarzu komunalnym przy ulicy Reja. 
Wyjaśnił, Ŝe jest to sytuacja przejściowa wynikająca z budowy siedmiu grobowców  
przy wskazanej alejce. Nadmienił, Ŝe jest to teren o duŜej pochyłości, pofalowany  
i jego kształtowanie wymaga określonego czasu. Obiecał, Ŝe do końca tygodnia miejsce 
zostanie uporządkowane.  

Zbigniew Walendzewicz Prezes Targowisk Miejskich Sp. z o. o. odpowiedział:   

Józefowi Kimerze w sprawie obniŜenia opłaty abonamentowej za stawianie samochodów  
na przybazarowym parkingu. Oznajmił, iŜ obejmując stanowisko prezesa jednostki postawił 
sobie cele. Jednym z nich była poprawa funkcjonalności miejsc parkingowych  
przy ul. 1 Maja. Najlepszym sposobem na udroŜnienie parkingu jest pobieranie opłat.  
Opłata jest niezbędna, gdyŜ kupcy zajmują około siedemdziesięciu stanowisk na parkingu. 
Nadmienił, Ŝe na parkingu po remoncie jest 150 miejsc, wcześniej było ich tylko 100.  
Przed wprowadzeniem systemu organizacji parkingu były przeprowadzane badania 
codziennie przez dwa tygodnie w róŜnych okresach roku, przed świętami, w wakacje i inne 
dni. Zawsze była zajęta podobna liczba miejsc. Zaproponowano kupcom opłatę miesięczną  
za parkowanie w godzinach 4 – 18 w wysokości 120 złotych, czyli w granicach 4 złotych 
dziennie, a moŜliwość całodobowego miesięcznego parkowania na zarezerwowanym miejscu 
– 250 zł. Nie moŜna jej juŜ obniŜać. JeŜeli kupcy będą zajmowali połowę miejsc, to gdzie 
zaparkują klienci? Nikt na świecie nie wymyślił lepszego rozwiązania na zapewnienie rotacji 
na parkingu, niŜ wprowadzenie opłat. Gdyby ten parking nie był płatny, byłby on zajęty przez 
okolicznych mieszkańców i pracowników sąsiednich firm. Dodatkowo zaproponowano 
mieszkańcom wykupienie miejsc parkingowych po 60 złotych na miesiąc w godzinach 14 – 8, 
czyli 2 zł dziennie. Przygotowano równieŜ abonamenty kwartalne, w których stawka dzienna 
jest adekwatnie niŜsza.  

Grzegorz Kochanowicz Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji odpowiedział:  

Sławomirowi Szeszko w sprawie fetoru panującego w mieście. Jednym z produktów 
odpadowych działania oczyszczalni są osady ściekowe, które mogą być wykorzystywane  
do nawoŜenia pól.  Taka akcja prowadzana jest dwa razy do roku.  Jesienią, po zbiorach  
i przed zamarznięciem ziemi, na wiosnę po odmarznięciu czyli przed zasianiem. 
Oczyszczalnia wytwarza aŜ 10 tysięcy ton osadów ściekowych rocznie i właśnie w okresie 
jesienno-wiosennym są one wywoŜone. W ubiegłym tygodniu wieziono 4 tysiące ton. Druga 
partia pojedzie w listopadzie, jeŜeli ziemia nie zamarznie. Przewoźnicy są wybierani  
w drodze przetargu. Nie wszyscy zasłaniają plandekami pojazdy, w których woŜą osady i stąd 
cały problem. Dodał, Ŝe obecnie prowadzone są dwie największe w dziejach Wodociągów 
inwestycje. WaŜna jest zwłaszcza budowa suszarni. Jej koszt to 19,7 mln zł. Inwestycja 
pozwoli na zredukowanie po pierwsze objętości osadów, po drugie w procesie suszenia będą 
one pozbawiane zapachu, następnie wywoŜone do spalania w cementowni. Wysuszony osad 
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moŜe być równieŜ wykorzystywany rolniczo, poniewaŜ w procesie suszenia nie traci swoich 
właściwości. Natomiast tzw. hermetyzacja oczyszczalni ścieków zakończy się pod koniec 
przyszłego roku. Siedem obiektów zostanie przykrytych specjalnymi dachami. Powietrze 
zbierające się pod tym zadaszeniem będzie przepuszczane przez biofiltry. Na pewno  
ten najbardziej gęsty zapach będzie zredukowany.   

Ad pkt. 24  
Wnioski i oświadczenia radnych.  

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ w okresie  międzysesyjnym wpłynęła 
korespondencja od Krzysztofa Jurgiela, Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej w zawiązku 
ze Stanowiskiem Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie utrzymania w Suwałkach 
dotychczasowych struktur wojskowych, tj. 14. Suwalskiego Dywizjonu Artylerii 
Przeciwpancernej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego – Poseł zwrócił się w tej sprawie  
do Tomasza Siemieniaka, Ministra Obrony Narodowej oraz z interpelacją poselską  
do Donalda Tuska, Prezesa Rady Ministrów. 

Stanowisko w sprawie utrzymania struktur wojskowych w Suwałkach wystosowali 
równieŜ studenci PWSZ w Suwałkach. 

Ponadto poinformował, Ŝe wpłynęły pisma mieszkańca Suwałk Jana Czupra  
w sprawie podjęcia inicjatywy sadzenia drzew oraz propozycje rozwiązań komunikacyjnych 
w okolicach targowiska miejskiego przy ul 1-Maja. 

Zaprosił radnych do zapoznania się z wymienioną korespondencją. Nadmienił, iŜ istnieje 
równieŜ moŜliwość otrzymania kopi wyŜej wymienionych pism w Biurze Rady Miejskiej.  

Stanisław Kulikowski poinformował, iŜ Komisja Kultury, Sportu i Turystyki 
przygotowuje projekt uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do uczczenia jubileuszu 
300. lecia Miasta Suwałki. Wypracowany projekt uchwały radni otrzymali przed sesją. Poprosił  
o zgłaszanie uwag i propozycji w przedmiotowej sprawie.  

Ad pkt. 25  
Zamknięcie obrad.  

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe najbliŜsza sesja najbliŜsza sesja 
poświęcona rozpatrzeniu tematów ujętych w przyjętym „Planie pracy Rady Miejskiej  
w Suwałkach na 2012 rok” i ewentualnie rozpatrzeniu projektów uchwał wynikających  
z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta przewidziana jest na dzień 24 października 2012 r.  
o godz. 1000 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego nr 26 przy ulicy Mickiewicza 1.  

Kończąc XXVI sesję Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym  
za uczestnictwo w sesji, a radnym za aktywny udział w obradach.  

 Na tym protokół zakończono.  
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